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 PROTOKÓŁ  Nr XXXIX/14 

z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 
z dnia  17 lipca 2014 r. 

 
odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 

   
Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 
radnych w sesji uczestniczyło 8 radnych) i otworzył obrady XXXIX sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 
   
1) Brzezicki Józef 
2) Burnat Krystyna 
3)   Czarnota Zdzisław 
4) Goc Robert 
5) Laskowski Mieczysław 
6) Rodak Jerzy 
7) Smaga Anatol 
8) Wdowiak Mirosław 
 
Nieobecni: 
Janczyk Paweł 
Kimla Renata 
Konopa Halina 
Przynoga Franciszek 
Sawicki Marek 
Żołnowska Maria 
Stanisławski Mikołaj 

W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 
 

Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 
1) Adam Gliniak – Burmistrz 
2) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 
3) Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy 
4) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego 
5) Władysław Kozłowski – Sołtys wsi Czyżówek 
6) Maciej Beszterda – Sołtys wsi Żaganiec 
7) Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej 
8) Teresa Kwiatkowska – Sołtys wsi Borowe 
9) Franciszek Paczkowski – Sołtys wsi Czerna 

10) Zdzisław Chodorski – Sołtys wsi Konin  Żagański 
11) Agata Parfianowicz – Sołtys wsi Wilkowisko 

Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – proszę państwa, w dniu 14 lipca 2014 r. 
Burmistrz zwrócił się do mnie o zwołanie sesji zwyczajnej w trybie pilnym, w związku z tym ta 
sesja odbywa się tak nagle, został dołączony proponowany porządek obrad do tej sesji, dlatego też 
zbieramy się w takim okresie troszeczkę urlopowym, w mniejszym gronie. Na dzisiejszą sesję 
proponuję następujący porządek obrad: 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 

I. Sprawy regulaminowe 
1. Otwarcie sesji i powitanie. 
2. Stwierdzenie quorum.  
3. Przedstawienie porządku obrad. 
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II. Obrady 

1. Przyjęcie uchwały w sprawie: 
1) zaciągnięcia długoterminowego kredytu w 2014 roku – referuje Skarbnik Gminy (Druk 

Nr 156), 
2) zmian uchwały budżetowej na rok 2014 Gminy Iłowa – referuje Skarbnik Gminy (Druk 

Nr 156), 
tutaj proszę państwa proponuje jeszcze jedną uchwałę (po uzgodnieniu z Burmistrzem) w 
sprawie przekazania do Komisji Rewizyjnej skargi na działalność Burmistrza Iłowej – to 
będzie 3) uchwała. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

3. Zakończenie XXXIX sesji Rady Miejskiej w Iłowej.  

Porządek obrad został przyjęty bez uwag. 

PRZEBIEG OBRAD 
 
Ad. II pkt 1 
Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) zaciągnięcia długoterminowego kredytu w 2014 roku 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – proszę państwa jesteśmy w fazie otwarcia ofert na 
wykonanie „Schetynówek”. W związku z tym, że najniższa kwotą jaką oferenci przedłożyli 
przewyższa nam plan finansowy, który mamy na 2014 rok na sfinansowanie tego zadania jest 
projekt zmiany uchwały budżetowej, ale również jest projekt uchwały o zaciągnięcie 
długoterminowego kredytu. Do tej pory kredyt był w kwocie planowanej w naszym budżecie 
3.493.000 zł i przewidywana była spłata w latach 2015 – 2023. W tej chwili kredyt jest większy o 
kwotę 400.000 zł w związku z tym, że zmniejszaliśmy wydatki w projekcie o 400.000 zł na tym 
przedmiotowym zadaniu proponując na „Schetynówkach” kredyt obecnie wzrósł o 400.000 zł. 
Przedłożenie tej uchwały łącznie ze zmianą uchwały budżetowej wynika z tego, że o ile przejdzie ta 
uchwała, będzie podpisana umowa, (nie wiem kiedy będą pierwsze faktury) to trzeba by było mieć 
pieniądze zagwarantowane na zapłatę faktur. Czytamy tutaj, że jest to kredyt długoterminowy na 
spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów, wiąże się to z tym, że zgodnie z art. 89 Gmina jeżeli 
chodzi o kredyt długoterminowy może wziąć kredyt na finansowanie planowanego deficytu 
budżetu, na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych 
oraz zaciągniętych pożyczek i kredytów i wyprzedające finansowanie działań finansowanych ze 
środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. A więc jeżeli jest budżet nadwyżkowy to 
możemy wziąć pożyczkę na wyprzedzające finansowanie. Tutaj jest to kredyt na spłatę wcześniej 
zaciągniętych kredytów i pożyczek w związku z tym, że na dzień dzisiejszy mamy plan budżetu 
nadwyżkowy i jeżeli mielibyśmy plan budżetu deficytowy wówczas byłby zapis: na pokrycie 
planowanego deficytu i oczywiście musi to iść na pokrycie wydatków majątkowych, kredyt nie 
może iść na pokrycie wydatków bieżących.  
 
Pan Mieczysław Laskowski – mam zapytanie do pana Burmistrza, bo na poprzedniej sesji trochę 
dyskutowaliśmy o „Schetynówkach” itd. są w Iłowej właśnie te dwie drogi – Żeromskiego, że 
będzie do połowy zrobiona prawdopodobnie, nie wiem, nie widziałem dokładnie dokumentacji i tak 
samo ulica Poprzeczna. Mam taką propozycję,  jeżeli bierzemy kredyt, te 400.000 zł do tych 
„Schetynówek”, które już są zatwierdzone, czy nie można by było wziąć trochę więcej i te dwie 
drogi zrobić w dogodnej szerokości, żeby już były raz zrobione porządnie, a nie później ktoś będzie 
poprawiał jeszcze po tych robotach, które będą zgodnie ze „Schetynówkami”.  
 
Pan Józef Brzezicki – to wiązało by się ze zwiększeniem kredytu, na to jest wymagana zgoda 
Burmistrza. Jednak, czy nie zdecydować się na to, żeby wziąć większy kredyt i te 200m na ulicy 
Poprzecznej i 200m na ulicy Żeromskiego zrobić do pełnej szerokości. 
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Pan Adam Gliniak – Burmistrz – szanowni państwo, byłoby super gdyby tak zrobić, ale my 
proponując państwu tą kwotę naprawdę długo, długo żeśmy się zastanawiali nad tym, czy w ogóle 
takie rozwiązanie państwu zaproponować. Stwierdziliśmy, że jeszcze możemy podjąć to ryzyko, 
natomiast zwiększając jeszcze kwotę bardziej znowu obciążamy spłatę nadmiernie na następne lata. 
Ja mogę tylko powiedzieć tak, że jeżeli państwo zdecydujecie się na tą dopłatę, bo pomiary są 
zawsze powykonawcze i jeżeli będą oszczędności na tych innych drogach jeżeli chodzi o 
powierzchnię, a tak się zdarzało poprzednim razem jak państwo pamiętacie, to ten nadmiar metrów 
dołożymy tutaj, żeby zrobić to jak najlepiej. Czyli może byśmy się tak umówili, że  z oszczędności 
powierzchniowych, które będą w trakcie realizacji wynikać, będziemy tutaj próbowali dołożyć, 
żeby faktycznie zrobić tak jak państwo mówicie, tak? 
 
Pan Józef Brzezicki – na poprzedniej sesji była dyskusja, że trzeba pozwolenie na budowę, 
dokumentację itd. – tu chodzi tylko, żeby od krawężnika do krawężnika bez chodników, bez 
niczego, żeby ta szerokość… 
 
Pan Adam Gliniak –  chodzi o szerszą drogę. 
 
Pan Józef Brzezicki – o szerszą drogę, tak jest. 
 
Pan Adam Gliniak –  chciałbym żebyście państwo byli tego świadomi, bo więcej kredytu brać nie 
możemy. Ja się naprawdę nad tym zastanawiałem, czy w ogóle do państwa wychodzić z taką 
propozycją, bo możliwości są jakie są Gminy i państwo wiecie jakie są. Dlatego prosiłbym, żeby w 
takiej postaci jak jest w tej chwili, już nie zwiększać tego obciążenia dodatkowego kredytami. Też 
mi na tym zależy, żeby mieszkańcy byli zadowoleni, chociaż wiem, że w każdym momencie można 
też to zrobić, można jeszcze ten 2 metrowy pasek dołożyć, czy poszerzyć jeżeli będzie taka 
potrzeba. 
 
Pan Mieczysław Laskowski – ja do pana Burmistrza jeszcze – pan mówił, że jeżeli będą 
oszczędności, a jeżeli nie będzie, czyli nie będzie to zrobione. 
 
Pan Adam Gliniak –  to będzie w takim 
 kształcie w jakim jest. 
 
Pan Przewodniczący Rady podał, że uchwały organów gminy dotyczące zobowiązań finansowych  
zapadają bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu 
rady. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 8 radnych. 
za przyjęciem uchwały głosowało – 8 radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0  

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

2) zmian uchwały budżetowej na rok 2014 Gminy Iłowa 
Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – już nawiązywałam wcześniej przy zaciągnięciu 
kredytu do „Schetynówek”, że zwiększamy w dziale 600 rozdział 60016 paragraf 6050 o kwotę 
400.000 zł, do pozostałych zmian wnioski wpłynęły na ostatniej sesji, są to wnioski złożone przez 
Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej. W związku z tym, że pani kierownik ma szansę podpisać 
umowę dotyczącą projektu pn. „Aktywizacja społeczno – zawodowa w Gminie Iłowa” w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki – po stronie dochodowej zwiększamy plan o kwotę 
85.877,40 zł – jest to w dziale 853 i o taką samą kwotę jest zwiększony plan w dziale 853 rozdział 
85395 z końcówką (7). Czyli wszelkie paragrafy, które są z końcówką (7), suma tych paragrafów 
daje nam kwotę 85. 877,40 zł. Wkład własny jest to wkład w kwocie 16.556,63 zł i jest on pokryty 
ze zmniejszenia planu w Ośrodku Pomocy Społecznej. 
Następna sprawa dotyczy Przedszkola Miejskiego – w ramach Przedszkola Miejskiego zostaje 
zmniejszony plan na wniosek pani dyrektor o kwotę 4.889zł i zwiększony plan również o tą samą 
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kwotę na wczesne wspomaganie rozwoju dziecka.  
Został zmieniony załącznik dotyczący funduszu sołeckiego – Sołectwo Szczepanów – jest to 
podyktowane tym, że kwota na zakup sprzętu sportowego okazała się o 65 zł za duża, natomiast o 
65 zł wydatki zostały zwiększone dotyczące wydatków na boisku sportowym. Czyli jak gdyby 
wyposażenie boiska sportowego, wcześniej była na zakup sprzętu sportowego kwota 200 zł, 
natomiast na wykonanie boiska było 1.100 zł. Tutaj jest przesunięcie z zakupu sprzętu na 
wykonanie boiska, bo cały wniosek jaki złożyło Sołectwo był określony w ten sposób, że 
upowszechnianie sportu wśród dzieci i młodzieży poprzez wykonanie boiska treningowego, zakup 
sprzętu sportowego i była kwota 1.300 zł. W ramach tej kwoty 1.300 zł  były zrobione przesunięcia 
Zarządzeniem Burmistrza i aktualizowany jest załącznik.  

Pan Józef Brzezicki – mam jedno pytanie do pani Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej, czy 
może pani przedstawić ten projekt „Aktywizacja społeczna” w skrócie, na czym polega? 

Pani Elżbieta Kinal –  Aktywizacja społeczno – zawodowa to jest projekt, który praktycznie 
realizujemy już od 2008 roku. Pierwsza umowa była w roku 2008, potem 2009, potem od 2011 do 
2013 roku obejmowała, a teraz w ramach zaoszczędzonych środków na 2014 rok również 
dostaliśmy te środki. Projekt dotyczy aktywizacji osób długotrwale bezrobotnych, osób 
korzystających z jakiejkolwiek pomocy z Ośrodka Pomocy Społecznej. Są to: wsparcie 
psychologów, doradców zawodowych, integracja ze środowiskiem, tego typu działania. 
Podniesienie samooceny, kompetencji, umiejętności w tym zakresie. W chwili obecnej większość 
zajęć jest realizowana w Szczepanowie. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 8 radnych. 
za przyjęciem uchwały głosowało – 8 radnych 
przeciw – 0  
wstrzymujących się – 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

3) przekazania do Komisji Rewizyjnej skargi na działalność Burmistrza Iłowej 
Pan Józef Brzezicki – ja na ostatniej sesji zapoznałem Radę pokrótce  ze skargą. W związku z tym, 
że poinformowałem skarżącego, że skarga zostanie rozpatrzona na najbliższym posiedzeniu Rady 
Miejskiej, stąd taki projekt uchwały. Proponuję, aby skargę przekazać do Komisji Rewizyjnej do 
wyjaśnienia.  

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 8 radnych. 
za przyjęciem uchwały głosowało – 8 radnych 
przeciw – 0  
wstrzymujących się – 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. II pkt 5 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej   
za przyjęciem protokołu głosowało – 8 radnych   
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 

Ad. II pkt 8 
Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Józef Brzezicki –  Przewodniczący Rady Miejskiej  
zamknął  obrady XXXIX sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej. 
Na tym protokół zakończono. Protokół zawiera 4 strony, ponumerowanych od 1 do 4. 
Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 12

00
 do godz. 12

25
. 

 
Protokołowała: 
 
Maria Sokołowska 


